
 

Socialpædagogernes 40.000 medlemmer arbejder dagligt for og med børn, unge og voksne med soci-
ale problemer eller funktionsnedsættelser. 

 

 NOTAT 

Kontakt: 
Rasmus Jørgensen 

rjo@sl.dk 

21-12-2023 

Referat bestyrelsesmøde  

Socialpædagogerne Østjylland 

Fredag den 8. december 2023 kl. 10.00 – 12.30  

Comwell Bygholm Park 

Tilstede: Anders Ransby, Ann Minet Andersen, Dorte Maarslet Kristensen, Gert Lan-
dergren Due, Joy McPhillips, Mette Jeppesen, Mette Marhauer, Morten Schubert, 
Ole Bramsen, Peder Appel Würtz, Sara Ellesøe Hansen, Trine Holm Mikkelsen 
 
Fraværende: Monica Taasti, Yasmeen Hollesen 
 
Referent: Rasmus Jørgensen 
 

1. Formalia 
 

1.1 Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt 
 

1.2 Godkendelse af referat 
Referat godkendt 
 

2. Drøftelse  
 

2.1 Fællestillidsrepræsentanter – fordele og ulemper 
 
Gert fremlagde punktet. Bestyrelsen skal drøfte, hvorvidt Socialpædagogerne 
Østjylland skal fortsætte med ikke at have fællestillidsrepræsentanter.  
 
Gert: Fremlagde fordele og ulemper, som han ser dem 
 
Fordele:  
- Sparring til tillidsrepræsentant i egen kontekst 
- Tillidsrepræsentant der, hvor der ikke er tillidsrepræsentant  
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- Styrket politisk kontakt i kommune og region  
- Aflastning af driften 
 
Ulemper: 
- Måske dårligere kontakt til tillidsrepræsentant 
- Fare for, at der bliver mange politiske retninger 
- Uklarhed i forhold til delegation 
 
Er der økonomiske gevinster ved FTR?  
Svar fra Gert: Der vil være noget at hente økonomisk.  
 
Den eventuelle struktur ved FTR er ikke klar fra FUs side – eksempelvis om 
der skal være tre fællestillidsrepræsentanter i Aarhus Kommune mv.  
 
Bestyrelsen drøftede punktet – her er nedslag fra drøftelsen:  
 
Positivt ved fællestillidsrepræsentanter, at der er TR-dækning.  
 
FTR vil betyde flere valgte, og det er positivt.   
 
Fællestillidsrepræsentanter har haft svært ved at få vilkårsaftalerne på plads, 
så hvordan vil vi sikre os, at vores vilkårsaftaler falder ordentligt på plads?  
 
Nogle arbejdsgivere ønsker ikke fællestillidsrepræsentanter. 
 
Kommer den almindelige tillidsrepræsentant til at se kredsen mindre?  
 
Største ulemper ved fællestillidsrepræsentanter er, hvad er det, en tillidsre-
præsentant skal have indflydelse på? Fællestillidsgruppen er et politisk red-
skab i andre faglige organisationer.  
 
Organisationerne udpeger til MED-systemerne.  
 
Fællestillidsrepræsentanterne kommer til at være lidt på arbejdspladsen.  
 
Fællestillidsrepræsentanter kan miste forbindelsen til deres ophav/arbejds-
plads.  
 
Den almindelige tillidsrepræsentantrolle har ændret sig meget. Flere arbejds-
pladser til tillidsrepræsentanter. Måske kan fællestillidsrepræsentanterne af-
hjælpe dette.  
 
Fællestillidsrepræsentanter kan aflaste ansatte. Men måske kan det belaste 
forretningsudvalget mere. Hvad kræver det af vedligehold af forretningsud-
valget for at sikre, at fællestillidsrepræsentanterne udfører deres rolle loyalt.  
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Vi har flere tillidsrepræsentanter end nogensinde før i Socialpædagogerne 
Østjylland.  
 
Sammenhæng mellem organiseringsgrad og samarbejdet med tillidsrepræ-
sentanterne (Socialpædagogerne på arbejdspladsen).   
 
Med de rette vilkår har fællestillidsrepræsentanterne mulighed for at være 
mere strategiske. Almindelige tillidsrepræsentanter kan komme til kort i for-
hold til det, fordi de ikke har tiden til det.  
 
Fællestillidsrepræsentanter kan måske også dyrke det uformelle rum – skabe 
gode forbindelser.  
 
Beslutning:  
 
FU tager punktet tilbage, og lægger op til en ny drøftelse på næste møde. 

 
2.2 Rammen for kongresdelegationsmødet den 26. januar 2024 

 
Gert fremlagde punktet. Kongresdelegationen inviteres til det første kongres-
delegationsmøde i januar, så de i god tid får en introduktion til (spareplanen).  
Tanken er, at materialet bliver fremlagt på samme måde som ved bestyrelses-
mødet den 24. november 2023.  
 
Forretningsudvalget ønsker input til, hvordan den halve dag skal gribes an. 
 
Input:  
 
Problematisk, at mødet ligger inden 2. behandling på hovedbestyrelsen. Må-
ske forvirrer det mere, end det kvalificerer.  
 
Det er vigtigt at give dem hele forhistorien, inden de hører de konkrete indstil-
linger. Derfor kan vi tage afsæt i procesnotatet.  
 
Fokus på beløbene. Så det er tydeligt, hvis der er indstillinger, der ikke bliver 
fulgt, vil pengene mangle.  
 
Datoen for mødet i januar for bestyrelsesmødet og kongresdelegationsmødet 
er den 26. januar 2024.  
 

3. Orientering 

 
3.1 Opsamling fra hovedbestyrelsesmødet den 29. november 2023 

 
Punktet udgik – det blev præsenteret den 7. december 
 

3.2 Medlemsarrangementer 2024 
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Opdatering på oplægsholdere – her er den foreløbige plan for medlemsar-
rangementer i 2024. Dette er inklusiv medlemsmøderne i Socialpædagogerne 
Midt- og Vestjylland.  
 
24. januar – Christian Ørsted 
5. marts - Astrid Elkjær Sørensen 
24. april – Susan Hart 
22. august – Matilde Høybye Mortensen 
8. oktober – Jakob Mark 
20. november - Kristina Schou Madsen 

 
Gert orienterede om kommunikation på tværs. Der pågår en drøftelse om 
økonomi og koordinering i forhold til at udbyde oplæg for alle landets med-
lemmer.  
 

4. Eventuelt 
 

 


